

INFLUENZA SURVEILLANCE

PORTUGAL (19 January 1983). — An influenza A/England/333/80(H1N1)-like virus was isolated from an 11-year-old boy in a family outbreak at the end of November 1982. Three of five other family members (aged 7, 59 and 61 years) were also affected.

SPAIN (23 January 1983). —¹ There was a marked increase of influenza-like illness in the city and province of Valladolid in the third week of January. One strain of influenza B virus and one of influenza A of H3 subtype have been isolated and are being further investigated.

UNITED STATES OF AMERICA (21 January 1983). —² Six northern states reported regional or widespread influenza activity, and the mortality from pneumonia and influenza in 121 cities was slightly above the expected level in the second week of January. Influenza A(H3N2) has been confirmed in 23 states, 4 of which had more widespread influenza activity. Only one case of influenza B has been detected so far.

¹ See No. 3, 1983, pp. 18-19

² See No. 2, 1983, p. 12.

SURVEILLANCE DE LA GRIPPE

PORTUGAL (19 janvier 1983). — Un virus grippal analogue à A/England/333/80(H1N1) a été isolé chez un garçonnet de 11 ans, au cours d'une flambée familiale, fin novembre 1982. Trois des cinq autres membres de la famille (âgés respectivement de 7, 59 et 61 ans) ont également été touchés.

ESPAGNE (23 janvier 1983). —¹ Il y eu une augmentation marquée des syndromes grippaux dans la ville et dans la province de Valladolid au cours de la troisième semaine de janvier. Une souche de virus grippal B et une de virus grippal A appartenant au sous-type H3 ont été isolées et font l'objet d'examen plus poussé.

ETATS-UNIS D'AMÉRIQUE (21 janvier 1983). —² Dans six états du nord on signale une activité grippale régionale ou générale, la mortalité due à la pneumonie et à la grippe dans 121 villes se situant légèrement au-dessus des taux prévus au cours de la deuxième semaine de janvier. On a confirmé la présence de grippe A(H3N2) dans 23 états, l'activité grippale étant plus généralisée dans 4 d'entre eux. Jusqu'ici un seul cas de grippe B a été décelé.

¹ Voir N° 3, 1983, pp. 18-19.

² Voir N° 2, 1983, p. 12.